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Sak 58 /09  Godkjenning av møteinnkalling og sakskart 
 
Møteinnkalling og sakskart godkjent. I tillegg behandlet BMK følgende sak under 
møtet: 
 
Sak 66 /09  Minigjenbruksstasjoner 
 
 
 

 Sak 59 /09  Godkjenning av protokoll fra møtet 31.08.2009 
 
Protkoll fra møtet 31.08.2009 godkjennes med følgende tillegg i vedtaket til sak 59/09: 

Forøvrig påpekes at Skøyen Allé ikke er på Høyenhall, men på Bryn. 
 
 

 Sak 60 /09  Tertialrapport og statistikk pr 31.08.2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Tertialrapport og statistikk pr 2. tertial 2009 for Bydel Østensjø tas til orientering. 
 
Votering: Enstemmig. 
 
Bydelsutvikling, Miljø og Kulturkomiteens vedtak: 
Tertialrapport og statistikk pr 2. tertial 2009 for Bydel Østensjø tas til orientering 
 
 

 Sak 61 /09  Barnehager - full behovsdekning, status september 
2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Barnehager - full behovsdekning, status september 2009, tas til orientering. 
 
Votering: Enstemmig. 
 
Forslag fra Kristin Sandaker (Ap): 
2. BMK vil gjerne ta opp mulig barnehage i Høyenhallsvingen 8, der det inntil nylig etter 
sigende har vært midlertidig bolig for voksne med spesielle behov. Bakgrunnen er at 
nærmeste nabo har foreslått dette. 
 
Votering: Enstemmig.  
 
 
Bydelsutvikling, Miljø og Kulturkomiteens vedtak: 
1. Barnehager – full behovsdekning, status september 2009, tas til orientering. 
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2. BMK vil gjerne ta opp mulig barnehage i Høyenhallsvingen 8, der det inntil nylig etter 
sigende har vært midlertidig bolig for voksne med spesielle behov. Bakgrunnen er at 
nærmeste nabo har foreslått dette. 
 
 
 
 
 

 Sak 62 /09  Status for oppfølging av BU-saker per august 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
BU tar saken til etterretning. 
 
Votering: Enstemmig  
 
Forslag fra Bjørn Vesten (Frp): 
2. BMK viser til bydelens store underskudd som i stor grad skyldes overforbruk på kjøp av 
sykehjemsplasser. Et viktig tiltak for å unngå dette har vært å etablere flere omsorgsboliger 
med tjenester. BMK savner en utdypning av årsaken til at det ikke er etablert flere slike 
boliger i redegjørelsen.   
 
Votering. Enstemmig. 
 
 
Bydelsutvikling, Miljø og Kulturkomiteens vedtak: 
1. BMK tar saken til etterretning. 
 
2. BMK viser til bydelens store underskudd som i stor grad skyldes overforbruk på kjøp av 
sykehjemsplasser. Et viktig tiltak for å unngå dette har vært å etablere flere omsorgsboliger 
med tjenester. BMK savner en utdypning av årsaken til at det ikke er etablert flere slike 
boliger i redegjørelsen.  
 
 

 Sak 63 /09  Barnerepresentantordning i arealplanleggingen, 
oppnevning og ressursbruk. Høring 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget gir sin tilslutning til bydelsdirektørens vurderinger slik det framkommer i 
saksframlegget. 
 
Votering: enstemmig 
 
Bydelsutvikling, Miljø og Kulturkomiteens vedtak: 
BMK gir sin tilslutning til bydelsdirektørens vurderinger slik det framkommer i 
saksframlegget. 
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 Sak 64 /09  Rapportering av Bydelsdager 2009 samt andre 
arrangement 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Sak om bydelsdagene, samt vurdering av deltakelse og ressursbruk ved andre store 
kulturarrangementer, tas til orientering. 
 
Votering: Enstemmig 
 
Bydelsutvikling, Miljø og Kulturkomiteens vedtak: 
Sak om bydelsdagene, samt vurdering av deltakelse og ressursbruk ved andre store 
kulturarrangementer, tas til orientering. 
 
 
 

 Sak 65 /09  Områderegulering av Oppsal senter 
 
Forslag fra Bjørn Vesten (Frp): 
1. BMK viser til tankesmia som ble gjennomført 7.-9. september for utvikling av Oppsal 
området. Samarbeidet mellom fagfolkene fra etatene og representantene for bydelsutvalg, 
bydelsadministrasjon, Oppsal Vel og Samfunnshuset har etter vår oppfatning gitt verdifulle 
impulser og ideer til den framtidige utviklingen av Oppsal senter og området rundt senteret 
som inngikk i tankesmia. Vi finner det naturlig å kalle dette ”Oppsal senterområde”. 
 
Forslagene til de tre arbeidsgruppene i tankesmia hadde en rekke fellestrekk, som bl.a. bedre 
tilknytning mellom nytt butikksenter og Samfunnshus, gjennomgående åpning fra 
Samfunnshuset mot vest til Haakon Tveters vei, utforming av Haakon Tveters vei mellom 
Skøyenåsveien og Vetlandsveien til en alle med butikker og kafeer på gateplan og bruk av 
bensinstasjonstomta sammen med T-banestasjonen til boliger/kontorer/butikker. Tankesmia 
samlet seg også om at den kommunale tomta Haakon Tveters vei 65 bør brukes til 
omsorgsboliger. 
Tankesmia har vist at det er mulig å skape et trivelig senterområde på Oppsal med 
omsorgsboliger, boliger med universell utforming, offentlige og private tjenestetilbud, 
attraktive butikker og samfunnshus. Det er fullt mulig å oppnå den fortetning av ulike typer 
boliger som bystyret har ønsket rundt Oppsal T-banestasjon. En fortetning som på en naturlig 
og harmonisk måte knytter senterbebyggelsen sammen med den nåværende bebyggelse rundt 
senterområdet. 
Til nå har reguleringssaker i området blitt fremmet enkeltvis av de forskjellige grunneiere. I 
tankesmia la man vekt på å se behovet for fortetning og oppgradering innenfor en helhetlig 
sammenheng.Styrene i Oppsal Vel og Oppsal Samfunnshus mener det er nødvendig å utforme 
en helhetlig plan for området, og har tilskrevet Plan- og bygningsetaten med anmodning om å 
fremme forslag om områderegulering av det aktuelle området på Oppsal i henhold til Plan- og 
bygningslovens § 12-2. 
Utbyggingen på Oppsal begynte rundt forrige århundreskifte. Befolkningen har alltid vært 
sterkt opptatt av sitt lokalmiljø. De første veiene ble bygd på dugnad. Det ble også velhuset 
som sto ferdig i 1932. Oppsal samfunnshus ble reist på velhustomten i 1979 etter initiativ fra 
Oppsal Vel og lokale foreninger. 
Det er i dag ca. 12-13.000 mennesker som har Oppsal senterområde med de funksjoner som 
befinner seg der som sitt naturlige lokalsenter. T-banestasjonen med bussholdeplass og 
taxiplass er det naturlige kollektivknutepunkt for mange som bor på Oppsal.  
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Oppsal er kjent som et trivelig og populært boligområde. Det er svært lav inn- og utflytting. 
Det kan skyldes bl.a. variert bebyggelse, blokker, rekkehus og villaer. Unge mennesker kan 
begynne sin boligkarriere med en blokkleilighet og senere ha mulighet til å flytte internt i 
bydelen til rekkehus eller villa. 
Ca. 900 av dem som sogner til Oppsal senterområde er over 80 år, og utgjør ca. 30% av denne 
befolkningsgruppen i Bydel Østensjø. Innenfor denne gruppen er det ganske mange som har 
behov for mer hensiktsmessige leiligheter, samtidig som de ønsker fortsatt å bo på Oppsal. 
Det er helt klart behov for flere omsorgsboliger av de ulike kategorier i Bydel Østensjø. Da de 
fleste blokkene på Oppsal ikke har heis, er det også behov for flere boliger med universell 
utforming. 
Til tross for områdets popularitet, framstår Oppsal senterområde samlet sett som et uryddig 
område, jf bl.a. vestsiden av Haakon Tveters vei med T-banestasjon, bensinstasjon, en 
kommunal tomt som har ligget brakk i alle år og et ramponert gartneri. På østsiden ligger 
butikksenteret og en ødslig parkeringsplass med en sjuskete beplantning rundt. På kveldstid er 
butikksenteret lukket og dødt. 
På dagtid og kveldstid er det imidlertid omfattende aktivitet på Samfunnshuset. Biblioteket, 
eldresenteret og legesenteret har besøk av mange hundre hver dag. I tillegg kommer bruken av 
barnehagen og andre tilbud på Samfunnshuset. Det er ønskelig med en vesentlig bedre åpning 
og forbindelse mellom Samfunnshuset og det øvrige senterområdet på Oppsal. Den viktige 
atkomstveien til Samfunnshuset er på baksiden av butikksenteret via parkeringsplassen. Det er 
ingen attraktiv atkomst fra Haakon Tveters vei østover opp mot Samfunnshuset. 
 
BMK anmoder byrådet og bystyret å foreta et helhetlig plangrep for utvikling av Oppsal 
senterområdet ved å følge Plan- og bygningsetatens anbefaling (side 34 i rapporten fra 
tankesmia) om å utarbeide et planprogram for området. 
 
Votering: Enstemmig 
 
 
Forslag fra Per Nygaard (SV):  
2. OMSORGSSENTER MED OMSORGSBOLIGER I HAAKON TVETERS VEI 65  
 
BMK viser til vedtak i bystyret 25. mars 2009 om å avvente salg av Haakon Tveters vei 65 
inntil tankesmia for området ved Oppsal T-banestasjon var gjennomført i samarbeid med 
bydelen.  
Tankesmia ble gjennomført 7-9. september. Bydelsutvalget i Bydel Østensjø ber byrådet og 
bystyret treffe vedtak om at den kommunale tomten i Haakon Tveters vei 65 ikke blir solgt, 
men i stedet blir brukt til bygging i kommunal regi av et omsorgssenter med omsorgsboliger. 
Bydelsutvalget ber videre om at byrådet og bystyret treffer vedtak om å iverksette planlegging 
av et slikt senter.  
Bydel Østensjø har et stort behov for ulike typer av omsorgsboliger. Bydelens ”Boligsosiale 
handlingsplan for 2009-2012” viser at behovet for omsorgsboliger med tjenester vil øke med 
40-60 nye omsorgsboliger i løpet av planperioden. Det er også behov for boliger med 
heldøgns omsorgstilbud til utviklingshemmede og personer med psykiske lidelser. 
Tankesmia viste at det kan være mulig å opprette en forbindelse fra Haakon Tveters vei 65 
over T-banen til Oppsalhjemmet. Med en slik forbindelse kan sykehjemmets tomt utnyttes 
mer effektivt samtidig som det åpner muligheter for et godt samvirke mellom sykehjem og 
omsorgsboligene. Det kan gjelde for eksempel ergo- og fysioterapi, legetjenester og 
tannlegetjenester. Dagsenteret på Oppsalhjemmet som nå i hovedsak brukes av 
hjemmeboende personer kan flyttes til et omsorgssenter i Haakon Tveters vei 65 med 
muligheter til større kapasitet og flere tilbud. 
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BMK viser til at Husbanken i dag yter tilskudd til omsorgsboliger for personer med behov for 
heldøgns helse- og sosialtjeneste på opptil kr. 417.000 pr. bolig.  Dette tilskuddet ytes bare til 
kommuner. En kommune kan videretildele tilskuddet til frivillige organisasjoner som driver 
på non-profit basis. Bygging av et omsorgssenter i Haakon Tveters vei 65 i kommunal regi vil 
bety vesentlig lavere kostnader for kommunen enn å kjøpe eller leie omsorgsboliger av en 
privat entreprenør eller eiendomsutvikler. 
 
Votering: 
For: Gunnar Pedersen (H), Ragnar Ellingsen (Ap), Britt Inglingstad (V), Kristin Sandaker 
(Ap), Per Nygaard (SV), Helga Skau (Ap) 
 
 
Mot: Bjørn Vesten (Frp) 
 
Forslaget ble vedtatt med 6 mot 1 stemme. 
 
 
Forslag fra Bjørn Vesten (Frp): 
2. Omsorgssenter med omsorgsboliger i Haakon Tveters vei 65: 
BMK tilrår at bydelsutvalget treffer følgende vedtak:  
Bydelsutvalget viser til vedtak i bystyret 25. mars 2009 om å avvente salg av Haakon Tveters 
vei 65 inntil tankesmia for området ved Oppsal T-banestasjon var gjennomført i samarbeid 
med bydelen.  
Tankesmia ble gjennomført 7-9. september. Bydelsutvalget i Bydel Østensjø ber byrådet og 
bystyret treffe vedtak om at den kommunale tomten i Haakon Tveters vei 65 ikke blir solgt, 
men i stedet blir brukt til bygging av et omsorgssenter med omsorgsboliger. 
Bydelsutvalget ber videre om at byrådet og bystyret treffer vedtak om å iverksette planlegging 
av et slikt senter.  
Bydel Østensjø har et stort behov for ulike typer av omsorgsboliger. Bydelens ”Boligsosiale 
handlingsplan for 2009-2012” viser at behovet for omsorgsboliger med tjenester vil øke med 
40-60 nye omsorgsboliger i løpet av planperioden. Det er også behov for boliger med 
heldøgns omsorgstilbud til utviklingshemmede og personer med psykiske lidelser. 
Tankesmia viste at det kan være mulig å opprette en forbindelse fra Haakon Tveters vei 65 
over T-banen til Oppsalhjemmet. Med en slik forbindelse kan sykehjemmets tomt utnyttes 
mer effektivt samtidig som det åpner muligheter for et godt samvirke mellom sykehjem og 
omsorgsboligene. Det kan gjelde for eksempel ergo- og fysioterapi, legetjenester og 
tannlegetjenester. Dagsenteret på Oppsalhjemmet som nå i hovedsak brukes av 
hjemmeboende personer kan flyttes til et omsorgssenter i Haakon Tveters vei 65 med 
muligheter til større kapasitet og flere tilbud. 
AP og SV har i BMK påstått følgende som vi ber om at byrådet ved Sykehjemsetaten og 
Omsorgsbygg vurdere riktigheten av:  
”(AP og SV) viser til at Husbanken i dag yter tilskudd til omsorgsboliger for personer med 
behov for heldøgns helse- og sosialtjeneste på opptil kr. 417.000 pr. bolig.  Dette tilskuddet 
ytes bare til kommuner. En kommune kan videretildele tilskuddet til frivillige organisasjoner 
som driver på non-profit basis. Bygging av et omsorgssenter i Haakon Tveters vei 65 i 
kommunal regi vil bety vesentlig lavere kostnader for kommunen enn å kjøpe eller leie 
omsorgsboliger av en privat entreprenør eller eiendomsutvikler.” 
 
FrP går uansett inn for at det bygges omsorgsboliger på tomten.  
 
Votering:  
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For: Bjørn Vesten (Frp) 
 
Mot: Gunnar Pedersen (H), Ragnar Ellingsen (Ap), Britt Inglingstad (V), Kristin Sandaker 
(Ap), Per Nygaard (SV), Helga Skau (Ap) 
 
Forslaget falt med 1 mot 6 stemmer 
 
Bydelsutvikling, Miljø og Kulturkomiteens vedtak: 
1. BMK viser til tankesmia som ble gjennomført 7.-9. september for utvikling av Oppsal 
området. Samarbeidet mellom fagfolkene fra etatene og representantene for bydelsutvalg, 
bydelsadministrasjon, Oppsal Vel og Samfunnshuset har etter vår oppfatning gitt verdifulle 
impulser og ideer til den framtidige utviklingen av Oppsal senter og området rundt senteret 
som inngikk i tankesmia. Vi finner det naturlig å kalle dette ”Oppsal senterområde”. 
 
Forslagene til de tre arbeidsgruppene i tankesmia hadde en rekke fellestrekk, som bl.a. bedre 
tilknytning mellom nytt butikksenter og Samfunnshus, gjennomgående åpning fra 
Samfunnshuset mot vest til Haakon Tveters vei, utforming av Haakon Tveters vei mellom 
Skøyenåsveien og Vetlandsveien til en alle med butikker og kafeer på gateplan og bruk av 
bensinstasjonstomta sammen med T-banestasjonen til boliger/kontorer/butikker. Tankesmia 
samlet seg også om at den kommunale tomta Haakon Tveters vei 65 bør brukes til 
omsorgsboliger. 
Tankesmia har vist at det er mulig å skape et trivelig senterområde på Oppsal med 
omsorgsboliger, boliger med universell utforming, offentlige og private tjenestetilbud, 
attraktive butikker og samfunnshus. Det er fullt mulig å oppnå den fortetning av ulike typer 
boliger som bystyret har ønsket rundt Oppsal T-banestasjon. En fortetning som på en naturlig 
og harmonisk måte knytter senterbebyggelsen sammen med den nåværende bebyggelse rundt 
senterområdet. 
Til nå har reguleringssaker i området blitt fremmet enkeltvis av de forskjellige grunneiere. I 
tankesmia la man vekt på å se behovet for fortetning og oppgradering innenfor en helhetlig 
sammenheng. Styrene i Oppsal Vel og Oppsal Samfunnshus mener det er nødvendig å 
utforme en helhetlig plan for området, og har tilskrevet Plan- og bygningsetaten med 
anmodning om å fremme forslag om områderegulering av det aktuelle området på Oppsal i 
henhold til Plan- og bygningslovens § 12-2. 
Utbyggingen på Oppsal begynte rundt forrige århundreskifte. Befolkningen har alltid vært 
sterkt opptatt av sitt lokalmiljø. De første veiene ble bygd på dugnad. Det ble også velhuset 
som sto ferdig i 1932. Oppsal samfunnshus ble reist på velhustomten i 1979 etter initiativ fra 
Oppsal Vel og lokale foreninger. 
Det er i dag ca. 12-13.000 mennesker som har Oppsal senterområde med de funksjoner som 
befinner seg der som sitt naturlige lokalsenter. T-banestasjonen med bussholdeplass og 
taxiplass er det naturlige kollektivknutepunkt for mange som bor på Oppsal.  
Oppsal er kjent som et trivelig og populært boligområde. Det er svært lav inn- og utflytting. 
Det kan skyldes bl.a. variert bebyggelse, blokker, rekkehus og villaer. Unge mennesker kan 
begynne sin boligkarriere med en blokkleilighet og senere ha mulighet til å flytte internt i 
bydelen til rekkehus eller villa. 
Ca. 900 av dem som sogner til Oppsal senterområde er over 80 år, og utgjør ca. 30% av denne 
befolkningsgruppen i Bydel Østensjø. Innenfor denne gruppen er det ganske mange som har 
behov for mer hensiktsmessige leiligheter, samtidig som de ønsker fortsatt å bo på Oppsal. 
Det er helt klart behov for flere omsorgsboliger av de ulike kategorier i Bydel Østensjø. Da de 
fleste blokkene på Oppsal ikke har heis, er det også behov for flere boliger med universell 
utforming. 
Til tross for områdets popularitet, framstår Oppsal senterområde samlet sett som et uryddig 
område, jf bl.a. vestsiden av Haakon Tveters vei med T-banestasjon, bensinstasjon, en 
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kommunal tomt som har ligget brakk i alle år og et ramponert gartneri. På østsiden ligger 
butikksenteret og en ødslig parkeringsplass med en sjuskete beplantning rundt. På kveldstid er 
butikksenteret lukket og dødt. 
På dagtid og kveldstid er det imidlertid omfattende aktivitet på Samfunnshuset. Biblioteket, 
eldresenteret og legesenteret har besøk av mange hundre hver dag. I tillegg kommer bruken av 
barnehagen og andre tilbud på Samfunnshuset. Det er ønskelig med en vesentlig bedre åpning 
og forbindelse mellom Samfunnshuset og det øvrige senterområdet på Oppsal. Den viktige 
atkomstveien til Samfunnshuset er på baksiden av butikksenteret via parkeringsplassen. Det er 
ingen attraktiv atkomst fra Haakon Tveters vei østover opp mot Samfunnshuset. 
 
BMK anmoder byrådet og bystyret å foreta et helhetlig plangrep for utvikling av Oppsal 
senterområdet ved å følge Plan- og bygningsetatens anbefaling (side 34 i rapporten fra 
tankesmia) om å utarbeide et planprogram for området. 
 
 
2. OMSORGSSENTER MED OMSORGSBOLIGER I HAAKON TVETERS VEI 65  
 
BMK viser til vedtak i bystyret 25. mars 2009 om å avvente salg av Haakon Tveters vei 65 
inntil tankesmia for området ved Oppsal T-banestasjon var gjennomført i samarbeid med 
bydelen.  
Tankesmia ble gjennomført 7-9. september. Bydelsutvalget i Bydel Østensjø ber byrådet og 
bystyret treffe vedtak om at den kommunale tomten i Haakon Tveters vei 65 ikke blir solgt, 
men i stedet blir brukt til bygging i kommunal regi av et omsorgssenter med omsorgsboliger. 
Bydelsutvalget ber videre om at byrådet og bystyret treffer vedtak om å iverksette planlegging 
av et slikt senter.  
Bydel Østensjø har et stort behov for ulike typer av omsorgsboliger. Bydelens ”Boligsosiale 
handlingsplan for 2009-2012” viser at behovet for omsorgsboliger med tjenester vil øke med 
40-60 nye omsorgsboliger i løpet av planperioden. Det er også behov for boliger med 
heldøgns omsorgstilbud til utviklingshemmede og personer med psykiske lidelser. 
Tankesmia viste at det kan være mulig å opprette en forbindelse fra Haakon Tveters vei 65 
over T-banen til Oppsalhjemmet. Med en slik forbindelse kan sykehjemmets tomt utnyttes 
mer effektivt samtidig som det åpner muligheter for et godt samvirke mellom sykehjem og 
omsorgsboligene. Det kan gjelde for eksempel ergo- og fysioterapi, legetjenester og 
tannlegetjenester. Dagsenteret på Oppsalhjemmet som nå i hovedsak brukes av 
hjemmeboende personer kan flyttes til et omsorgssenter i Haakon Tveters vei 65 med 
muligheter til større kapasitet og flere tilbud. 
BMK viser til at Husbanken i dag yter tilskudd til omsorgsboliger for personer med behov for 
heldøgns helse- og sosialtjeneste på opptil kr. 417.000 pr. bolig.  Dette tilskuddet ytes bare til 
kommuner. En kommune kan videretildele tilskuddet til frivillige organisasjoner som driver 
på non-profit basis. Bygging av et omsorgssenter i Haakon Tveters vei 65 i kommunal regi vil 
bety vesentlig lavere kostnader for kommunen enn å kjøpe eller leie omsorgsboliger av en 
privat entreprenør eller eiendomsutvikler. 
 
 
 

 Sak 66 /09  Minigjenbruksstasjoner 
 
Forslag fra Kristin Sandaker (Ap): 
BMK ber BU anmode administrasjonen om å fortsette det i 2006 oppstartede samarbeid med 
REN, Renovasjonsetaten, med tanke på opprettelse av en minigjenbruksstasjon i bydelen. 
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Votering: Enstemmig 
  
Bydelsutvikling, Miljø og Kulturkomiteens vedtak: 
BMK ber BU anmode administrasjonen om å fortsette det i 2006 oppstartede samarbeid med 
REN, Renovasjonsetaten, med tanke på opprettelse av en minigjenbruksstasjon i bydelen. 
 
 
Eventuelt 
 
Kristin Sandaker 
-Foreslår oppgradering av benk der gang/sykkelveien fra Østensjøvannet krysser Byggveien. Saken 
ordnes administrativt. 
 
-Valg av sykkeltrase fra åpen halvtime. BMK er betenkt over forslaget som ble fremmet. 
 
-Ladestasjon for el-biler. Administrasjonen informerer om ordningen. 
 
Ragnar Ellingsen 
-Branntomten i Enebakkveien 230 varsles bebygd med boliger. 
 
Gunnar Pedersen 
-Tilsyn med bydelens økonomi. Komiteleder ber medlemmene”maile” 
kommentarer/bemerkninger ift. innhold i spørreskjemaet om tilsynsarbeidet.  
 
 
 
 
 
Gunnar Pedersen /s        Eigil Lunden 
komiteleder         komitesekretær 
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